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كميته پزشكي فدراس��يون كوهنوردي و صعودهاي ورزشي با 
توجه به اعلام سازمان هواشناس��ي و افزايش شديد آلاينده ها 
در هواي ته��ران، البرز و برخي اس��تان هاي ديگ��ر اطلاعيه اي 
صادر كرد. بر اين اساس، فدراسيون به كوهنوردان توصيه كرد 
تا پايان هفته جاري و اعلام مركز پايش كيفي هواي كش��ور از 
هرگونه صعود و فعاليت كوهپيمايي در نزديكي مناطق شهري 
خودداري شود. همچنين ذكر شده كه اين اطلاعيه تا پايان هفته 

معتبر است.

فعلًا كوهنوردي نكنيد!

تيم  ملي تكواندوي بزرگس��الان اي��ران حض��ور در رقابت هاي 
جام جهاني كره جنوبي را به دليل لغو پروازها از دس��ت داد. اين 
رقابت ها از ديروز در شهر چون چئون كره جنوبي آغاز شده است. 
در ش��رايطي كه قرار بود تيم ملي تكواندوي ايران براي حضور 
در اين مسابقات عازم اين كشور شود، اما ملی پوشان كشورمان 
به دليل لغو پروازها نتوانستند در اين مسابقات به ميدان بروند. 
مليكا ميرحسيني، تينا مدانلو، كوثر اساسه و نسترن ولي زاده در 
بخش بانوان و محمدحس��ين يزداني، علي احمدي، ميرهاشم 
حس��يني و اميررضا صادقيان در بخش م��ردان، نفرات اعزامي 

كشورمان بودند.

لغو اعزام تيم ملي تكواندو به جام جهاني

رضا عليپور عنوان پنجم رقابت هاي جام جهاني س��نگ نوردي 
لهس��تان در ماده س��رعت را به خود اختص��اص داد. در مرحله 
يك هشتم نهايي، عليپور مقابل حريفي از چين به برتري دست 
يافت و راهي مرحله يك چهارم شد، اما در اين مرحله در رقابت 
با نماينده امريكا شكست خورد و از صعود به نيمه نهايي بازماند. 
بدين ترتي��ب عليپور با كس��ب جايگاه پنجم در ماده س��رعت 
به كار خود خاتمه داد. در جام جهاني س��نگ نوردي لهس��تان، 
س��نگ نورداني از اندونزي اول و دوم شدند و جايگاه سوم هم به 

نماينده ژاپن رسيد.

عنوان پنجمي عليپور در جام جهاني

جام ملت هاي آس��ياي ميانه )كافا( 2025 به ميزباني دوشنبه 
پايتخت تاجيكستان از هفتم شهريورماه آغاز خواهد شد. در اين 
رقابت ها تيم ملي فوتبال ايران در گروه B با تيم هاي تاجيكستان، 
افغانس��تان و مالزي همگروه اس��ت. در گروه A ني��ز تيم هاي 
ازبكستان، قرقيزستان، تركمنستان و عمان حضور دارند. طبق 
برنامه شاگردان قلعه نويي روز هفتم شهريورماه در اولين گام به 

مصاف افغانستان می روند.

آغاز جام كافا از 7 شهريور

بانوانايرانآمادهصعودبهجامملتها

جعفري: به آمادگي خوبي رسيده ايم
آغازنيمهنهاييجامجهانيباشگاهها؛فلوميننزهكوتاهنميآيد

جنگ چلسي با شگفتي سازان
سرمربي تيم ملي فوتبال بانوان با گفتن اين جمله كه خوشحالم بالاخره 

راهي اردن ش��ديم، گفت: »امي��دوارم نماينده شايس��ته اي براي ايران       بانوان
باشيم.« رقابت هاي مرحله مقدماتي جام ملت هاي آسيا در حالي ادامه دارد كه تكليف ۱۱ تيم صعودكننده 
به مرحله نهايي مشخص شده و تنها يك سهميه باقي مانده است. اين سهميه از گروه A به تيمي تعلق 
می گيرد ك��ه بتواند از ميان اي��ران، اردن، لبن��ان، بوتان و س��نگاپور به عنوان صدرنش��ين صعود كند. 
قرار بود ديدارهاي اين گروه حدود دو هفته پيش برگزار شود، اما به دليل حمله رژيم صهيونيستي به 
ايران زمان برگزاري به تعويق افتاد و حالا طبق برنامه ريزي جديد بازي هاي گروه A از روز دوشنبه 
۱۸ تير ماه آغاز خواهد شد. تيم ملي فوتبال زنان ايران در نخستين ديدار خود ۱۹ تير به مصاف تيم 
ملي سنگاپور می رود. تاكنون تيم هاي استراليا، ژاپن، كره شمالي، كره جنوبي، چين، چين تايپه، هند، 
فيليپين، ويتنام، ازبكستان و بنگلادش حضور خود را در مرحله نهايي رقابت ها قطعي كرده اند و حالا 

نگاه ها به تنها صندلي باقي مانده و رقابت حساس گروه A دوخته شده است. 
مرضيه جعفري، سرمربي تيم ملي فوتبال بانوان در خصوص اعزام تيم به اردن محل برگزاري مسابقات 
جام ملت هاي آسيا اظهار كرد: »خوشحالم كه تيم بالاخره عازم اين رقابت ها شد. خوشبختانه تمام 
اعضاي تيم در وضعيت خوبي به س��ر مي برند و از لحاظ روحي و جس��مي سرحال هستند. هرچند 
نتوانستم به آمادگي صددرصدی برسيم، اما با توجه به ش��رايط و اتفاقاتي كه در اين مدت رخ داد، 

توانستيم تا حد قابل قبولي خودمان را آماده كنيم.«
وي افزود: »اميدوارم بتوانيم نماينده  شايس��ته ای براي كش��ور عزيزمان ايران باشيم. بچه ها تمام 
تلاش شان را مي كنند تا بتوانيم بهترين نتيجه را رقم بزنيم. اين اطمينان را به تمام علاقه مندان به 
فوتبال و مردم عزيز كشورم مي دهم كه با تمام وجود براي سرافرازي نام ايران عزيزمان تلاش كنيم و 
اميدواريم بتوانيم به هدف اصلي مان كه صعود به جام ملت هاي آسياست دست پيدا كنيم و با كسب 
پيروزي به كشور برگرديم. از همه كس��اني كه در اين مسير كنار ما بودند، صميمانه تشكر مي كنم، 
به ويژه آقاي مهدي تاج و آقاي ممبيني كه تمام تلاش خود را به كار گرفتند تا اعزام تيم محقق شود.«

بانوان فوتباليست ايران در اولين بازي خود در اين مسابقات از ساعت ۱5:30روز پنج شنبه ۱۹ تيرماه 
به مصاف سنگاپور مي روند. ايران روز يك شنبه 22 تيرماه از ساعت ۱5:30 مقابل بوتان قرار مي گيرد. 
شاگردان جعفري سومين بازي خود را مقابل لبنان روز چهارشنبه 25 تيرماه از ساعت ۱5:30 برگزار 
مي كنند. اردن هم آخرين حريف بانوان ايران است كه روز شنبه 2۸ تيرماه از ساعت ۱۸:30 مقابل 

تيم كشورمان قرار مي گيرد.

چلسي و فلوميننزه اميدوارند اولين فيناليست جام جهاني باشگاه ها 

اشرف رامين
لقب بگيرند. اولين ديدار مرحله نيمه نهايي اين تورنمنت را امشب تيم       فوتبال جهان

لندن��ي و نماينده برزي��ل برگ��زار مي كنن��د. در يك س��و آبي هاي 
استمفوردبريج اميدوارند ناكامي هاي اين فصل خود را با قهرماني در جام جهاني به پايان برسانند. در 
سوي ديگر هم تيم شگفتي ساز فلوميننزه براي حذف يك تيم بزرگ ديگر نقشه كشيده است. چلسي 
با شكست پالميراس به نيمه نهايي رسيد و فلوميننزه نيز الهلال را حذف كرد. انزو مارسكا، سرمربي 
چلسي معتقد است شاگردانش توانايي عبور از سختي ها را دارند: »يك سال است كه با هم هستيم و 
خيلي بهتر از يك سال پيش همديگر را مي شناسيم. با ساختار متفاوت، روش متفاوت بازي، به نظرم 
بازيكنان دارند بهتر و بهتر مي شوند. عملكرد تيم هاي برزيلي در اين تورنمنت نشان مي دهد فوتبال 
برزيل چقدر باكيفيت است. بازي اين تيم با الهلال و چند بازي ديگرشان را هم ديده ام و مي توان گفت 
بسيار سازمان  يافته هستند. بازيكنان خيلي خوبي دارند. سرمربي شان كار فوق العاده اي انجام داده 
است. باز هم تأكيد مي كنم در اين مسابقات هميشه شرايط مشابهي داريم. تيم هاي برزيلي انرژي 
زيادي دارند. شايد دليلش اين باشد كه آنها تازه فصل را شروع كرده اند، در حالي كه ما در پايان فصل 
هستيم. بنابراين طبيعي است كه انرژي شان متفاوت باشد. ما هم سعي مي كنيم با اين وضعيت به 
شكلي متفاوت برخورد كنيم.«  اين در حالي است كه ريس جيمز، كاپيتان آبي ها به شدت از ميزباني 
ايالات متحده، كيفيت بد زمين هاي چمن و مسافت زياد شهرهاي محل برگزاري بازي ها گلايه كرده 
است:  »خيلي  س��فر مي كنيم. به هر كجا مي خواهيم برويم، حداقل دو س��اعت در  هواپيما هستيم.  
زمين هاي چمن وضع شان خراب است و آب و هوا هم اصلًا خوب نيست. توپي كه 30 متر به هوا شوت 
مي كنيم  وقتي برمي گردد و به زمين مي خورد فقط يك متر مي جهد. اين  شرايطي نيست كه ما به آن 
عادت داريم. اين شرايط براي ما نيست و  همه كس��اني كه در تورنمنت هستند، شكايت دارند. اگر 
شرايط چمن  بهتر بود، تماشاچي ها هم بيشتر لذت مي بردند.« فلوميننزه همان تيمي است كه براي 
 F رسيدن به نيمه نهايي اينترميلان را از پيش رو برداشت؛ كمتر كسي تصور مي كرد تيم دوم گروه
موفق به حذف افعي ها ش��ود. پس از آن هم نوبت به تيم اينزاگي رسيد و الهلال هم نتوانست مقابل 
فلوميننزه مقاومت كند. تياگو سيلوا، كاپيتان فلوميننزه قبلًا براي چلسي بازي مي كرد و امشب بايد 
رودرروي تيم سابقش بايس��تد: »از اينكه تيم به نيمه نهايي رسيده ايم، خوشحالم و به تيمم افتخار 
مي كنم. رسيدن به نيمه نهايي اين تورنمنت كار آساني نيست. اين لحظه اي است كه تصورش برايم 

سخت بود، اما از عملكرد تيم و خودم خوشحالم. ما در تمام لحظات كنار هم بوديم.«

تي�ممل�يواليب�الاي�راندرحاليخ�ودرا
آم�ادهحضوردرهفتهس�وملي�گملتهاي
واليب�الميكن�دك�هدوهفت�همتف�اوت
راپش�تس�رگذاش�تهوهمي�نمس�ئله
اميدواريه�ايزي�اديراايجادكردهاس�ت.
پرواضح ب��ود دير اضافه ش��دن پيات��زا به تيم 
دش��واري هاي زيادي را در پي خواهد داش��ت. 
با وجود اي��ن، جب��ار قوچان نژاد، كارش��ناس 
واليبال ايران در گفت وگو با »جوان« تأكيد كرد 
سرمربي ايتاليايي برخلاف انتظار خيلي زود بر 
اوضاع مسلط شد: »پوست اندازي تيم، خصوصاً 
در پس��ت معروف كه تنها زمان مي توانست آن 
را حل كند ش��رايطي را رقم  زده ب��ود كه اكثر 
كارشناس��ان بر اين باور بودند ك��ه حداقل دو 
سال زمان لازم است براي دستيابي به موفقيت، 
چراكه پياتزا اگرچه دورادور همه چيز را تحت 
كنترل داشت و دنبال مي كرد و حتي تمرينات 
نيز با نظر او برگزار مي شد، اما دير به تيم ملحق 
شد و طبيعي بود كه زمان نياز دارد براي رسيدن 
به شناخت كافي از ش��اگردانش. همين مسئله 
باعث ش��ده بود انتظار نداشته باشيم كه به اين 
زودي خودمان را پيدا كنيم. البته هنوز روزهاي 
سختي را به خصوص در هفته سوم در لهستان 
پيش رو داريم، ام��ا فاكتورهاي��ي در تيم ملي 
ديدي��م كه خيل��ي اميدواركننده اس��ت، مثل 

جنگندگي، پرانرژي بودن يا يكدست و همدل 
بودن، نظم و ديس��يپليني كه در تي��م ملي به 
وضوح ديده مي ش��ود و اميدواري به آينده اين 

تيم را افزايش مي دهد. 
  

قوچان نژاد بر اين باور اس��ت كه اگر بخواهيم در 
ابعاد فني صحبت كنيم، ما هنوز كار داريم: »در 
زدن سرويس و س��رويس هاي پرسرعت قدرتي 
با پرش بالا مثل س��رويس هاي خان��زاده، امين 
اس��ماعيلي نژاد، بايد دقت كنيم چراكه امروزه 
از س��رويس به عنوان يك حربه حمله استفاده 
مي ش��ود و وقتي حريفان چنين سرويس هايي 
مي زنند در دريافت به مشكل مي خوريم. ما بايد 
روي دريافت همچنان كار كنيم. وقتي دريافت 
به مشكل بخورد، طبيعتاً كار به سود تيم حريف 
پيش مي رود. البته بردهاي خيلي خوبي در هفته 
دوم كس��ب كرديم و حتي در بازي با آلمان هم 
مي توانستيم برنده باشيم، اما تغيير تركيب يك 
مقدار به تيم ما ضرب��ه زد، درحالي كه آلمان هم 
در جيب مان بود و مي توانس��تيم با شكست اين 
تيم شرايط خود را در جدول بهبود ببخشيم. با 
وجود اين بايد ديد سرمربي تيم با چه تفكري اين 
تغييرات را ايجاد كرده؛ مصدوميت يا خس��تگي 
بازيكنان يا امتح��ان تركيب هاي متفاوت جهت 

استفاده از تمام نفراتش.«

  
كارشناس واليبال ايران منكر پيشرفت بازيكنان 
تيم ملي در زدن سرويس ها نيست، اما با تأكيد بر 
اينكه امروزه سرويس يك حربه حمله  است، تأكيد 
مي كند بايد روي اين مهم بيش از اينها كار شود: 
»تيم هاي بزرگ دنيا از س��رويس ب��ه عنوان يك 
حربه و يك حمله استفاده مي كنند و با موفقيت 
در اين قضيه، دقيقاً شيرازه تيم دريافت كننده را از 
كار مي اندازيد، تعداد حمله كننده را كم مي كنيد 
و وقتي توپ نمي رس��د س��رعت از كار مي افتد و 
مي رود در 2 و 4. وقتي سرعت از كار مي افتد ديگر 
پايپي در كار نخواهد بود، به همين دليل تيم هاي 
زيادي روي تاكتيك سرويس كار مي كنند. ما هم 
س��رويس هاي خوبي زديم، اما مي طلبد در زدن 
س��رويس همه بازيكنان خيلي به روزتر شوند و با 
سرعت بالا، قدرتي و پرشي بزنند. بازيكناني هم 
كه موج مي زنند بايد خيلي هدف دار بزنند، چون 
اگر موج هدفدار نباشد، حريف را آماده ضدحمله 
مي كن��د. از آن طرف چ��ون اين حرب��ه در تمام 
تيم هاي دنيا جا افتاده بايد روي دريافت هايمان هم 
بيشتر كار كنيم تا توپ بهتر برسد و پاسورهايمان 
كه خيلي خوب و اميدوار كننده نش��ان داده اند، 
بتوانند در حمله خلاقيت نشان دهند و تاكتيك ها 
را آنطور كه بايد اجرا كنند. ضمن اينكه تيمي كه 
بتواند در س��رويس ها به عنوان حمله كار و روي 

توپ هاي برگش��تي موفق عمل كن��د، مي تواند 
شانس موفقيت هايش را افزايش دهد.«

  
قوچان نژاد با اشاره به دشواري هاي هفته سوم تأكيد 
مي كند بايد حداقل شش ماه تا يك سال به پياتزا 
زمان داد: »هفته س��وم كاري به مراتب س��خت تر 
در پي��ش داريم، مخصوصاً كه در نخس��تين بازي 
هفته سوم برابر لهستان، تيم دوم جدول به ميدان 
مي رويم. اما خوشبختانه پياتزا توانسته اين مسئله 
را در تيم جا بيندازد كه بازي با هر نتيجه اي كه به 
پايان رسيد، چه برد و چه باخت، بايد در پايان آن 
را پشت سر گذاشت و فقط به بازي بعدي انديشيد. 
اين مس��ئله در هفته دوم كاملًا ملموس بود. مثلًا 
بازي با آلمان را در حالي كه حق مان برد بود، باختيم 
و تصور مي كرديم بازي با هلند به مشكل بخوريم، اما 
با وجود آنكه بازي دشواري بود به برتري رسيديم. 
پس نگراني بابت شكست احتمالي مقابل لهستان 
نداريم و مي دانيم با كسب هر نتيجه اي براي بازي 
بعدي آماده خواهيم بود. در واقع كامبك هايي كه 
در بازي ها زديم، نشان داد پياتزا توانسته اين مسئله 
را جا بيندازد كه از دست دادن امتياز، ست يا نتيجه 
به معناي پايان كار نيست. اما واقعيت اين است كه 
به اين مربي حداقل بايد شش ماه تا يك سال زمان 
داد، يعني با وجود اميدواري ايجاد شده بايد اندكي 

هم صبوري به خرج داد.«

پياتزا واليبال ايران را اميدوار كرد
نگاهي به عملكرد ايران تا پايان هفته دوم ليگ ملت ها در گفت وگوي »جوان« با جبار قوچان نژاد

شیوا  نوروزي فريدون حسن

كشتيقهرمانيجوانانآسيا

تركيب تيم هاي ايران 
مشخص شد

رقابت هاي كش��تي جوانان قهرماني آس��يا از روز ۱۸ تيرماه در ش��هر 
بيشكك قرقيزس��تان برگزار مي شود. براس��اس برنامه اين رقابت ها، 
مس��ابقات كش��تي فرنگي روز هاي ۱۸ و ۱۹ و رقابت هاي كشتي آزاد 

روز هاي 2۱ و 22 تيرماه برگزار مي شود. 
تركيبتيمفرنگي

پيام احمدي، س��يدايمان حس��يني، محمدجواد ابوطالبي، غلامرضا 
عبدولي، اميرمهدي سعيدي نوا، اهورا بويري، عليرضا محمدحسيني، 
حميدرضا كشتكار، محمدهادي صيدي و ابوالفضل فتحي تزنگي، ۱0 
فرنگي كار جوان ايران هستند كه از سوي حميد باوفا، سرمربي تيم ملي 

انتخاب شده اند. 
تركيبتيمآزاد

عرش��يا حدادي، ابوالفضل بخش��وده، س��جاد پيردايه، ابراهيم الهي، 
محمدمه��دي مميوند، ابوالفض��ل شمس��ي پور حاجي وند، ابوالفضل 
رحماني، توحيد نوري، عرفان عليزاده و محمدرضا لطفي هم ۱0 آزادكار 
جوان ايران هستند كه توسط غلامرضا محمدي، سرمربي تيم آزاد براي 

شركت در اين مسابقات انتخاب شده اند.

 بار سنگين پروژه هاي نيمه تمام 
روي دوش ورزش

بهره ب��رداري از پروژه هاي نيمه تمام عمران��ي مي تواند تحول بزرگي 
در ورزش ايران ايجاد كند. البته رسيدن به اين هدف تنها در صورتي 
محقق خواهد ش��د كه مدي��ران امر برنام��ه اي مدون ب��راي جبران 
كم كاري هاي گذشته داش��ته باش��ند تا بيش از اين زمان را از دست 

ندهند. 
اينكه ساخت و ساز يك س��اختمان، مجموعه يا ورزشگاه چند سال يا 
حتي چندين سال طول بكشد برايمان عجيب نيست و به نوعي حتي 
مي توانيم بگوييم عادي است. پروژه هاي دولتي، ملي و بزرگ قاعدتاً 
با برنامه ريزي وي��ژه، تعيين و تأمي��ن بودجه لازم و تدارك ش��رايط 
ساخت و ساز كليد  زده مي شوند. با اين حال معمولاً از زمان كلنگ زني 
مسئولان تا افتتاح رسمي و بهره برداري كامل حداقل بايد چند سالي 
انتظار بكشيم. به عنوان مثال س��اخت ورزشگاه نقش جهان اصفهان و 
افتتاح آن 23 سال طول كشيد و فولاد  آره نا هم براي افتتاح نزديك به 

۱0 سال هواداران خوزستاني را منتظر گذاشت. 
در مقياس ها كوچك هم پروژه هاي ورزشي دست كم چند سالي طول 
مي كشند. تازه اين در شرايطي است كه عوامل مختلف روي روند پروژه 
تأثير نگذارد. ساختمان فدراسيون دوچرخه سواري از جمله پروژه هايي 
است كه طعم تأخير در روند ساخت و ساز را به خود ديده و با گذشت 
پنج سال از كلنگ زني اين س��اختمان، اهالي دوچرخه سواري منتظر 
افتتاح آن هستند. احداث كمپ تيم هاي ملي بسكتبال نيز هنوز روي 
غلتك نيفتاده و تا همين اواخر هم خبري از پيشرفت در ساخت وساز 
نبود. كلنگ شروع ساخت و ساز اسفندماه توسط جواد داوري، رئيس 
فدراسيون به زمين  زده شد و تا مدت ها داوري پيگير تأمين تجهيزات 

لازم بود. 
اينها تنها گوشه اي از پروژه هايي هس��تند كه براي افتتاح رسمي آنها 
همچنان بايد منتظر بمانيم. در ابتداي امس��ال معاون حقوقي و امور 
مجلس وزارت ورزش و جوانان در مراس��م معارف��ه  مديركل يكي از 
استان ها مدعي شد 5 هزار پروژه نيمه تمام روي دست ورزش مانده و 
براي تكميل آنها به اعتباري بالغ بر ۱00هزار ميليارد تومان نياز است. 
بدون ش��ك اگر مديران بي گدار به آب نمي زدند و بدون برنامه اقدام 
به كلنگ زني و آغاز پروژه هاي جدي��د نمي كردند، حالا با اين حجم از 

پروژه هاي نيمه تمام مواجه نبوديم. 
دقت كنيد اين مقدار تنها در حوزه ورزش است و تأمين بودجه مورد 
نياز بسيار دشوار است. اگر كمي دقيق تر به موضوع نگاه كنيد مشخص 
می شود كه بيشتر از بحث هاي مالي و اقتصادي، بحث  ضعف مديريتي 

مطرح است.
كلنگ زني فلان پروژه شايد براي يك مدير اهميت زيادي داشته باشد، 
اما براي مردم و مخاطبان، بهره برداري و در دسترس قرار گرفتن آن 
پروژه قطعاً مهم تر اس��ت. با اين حال ما حتي در بحث های خرد نيز با 
چالش هاي اساسي مواجه هستيم. ورزشگاه آزادي در حالي بازسازي 
ش��د و دوباره در اختيار تيم ها قرار گرفت كه هن��وز همه خرابي ها و 
فرسودگي هايش ترميم نشده است. نداشتن چمن باكيفيت نيز هنوز 
دغدغه  ماس��ت و هر بار كه مديران باش��گاه ها و ورزشگاه هاي بزرگ 
وعده نوسازي چمن را مي دهند، با انجام اولين بازي پوچ بودن وعده ها 

عيان مي شود. 
همين كمبودها نه تنها براي مردم و اهالي ورزش آزاردهنده است، بلكه 
بودجه بيت المال را نيز هدر مي دهد. از طرفي كمبودهاي سخت افزاري 
بسياري از تيم ها و ورزشكاران را به انجام تمرينات و برگزاري اردوها به 

خارج از كشور سوق مي دهد. 
هرچند كشور شرايط سخت و خاصي را پشت سر گذاشته و اولويت ها 
را بايد مدنظر قرار داد، ولي در عين حال مسئولان بايد حواس شان به 

اين حجم از پروژه هاي كلنگ زده شده هم باشد. 
بالاخره بابت همين كلنگ زني هاي فرماليته و شروع كردن مراحل اوليه 
نيز بودجه زيادي صرف شده و نبايد بي خيال آنها شوند. با كمي درايت، 
اندكي مديريت هوشمندانه و استفاده از پتانسيل هاي موجود مي توان 

بخشي از پروژه ها را در آينده نزديك به مرحله بهره برداري رساند. 

امروزشروعتمريناتاستقلال

تيمي كه بايد نگرانش بود
طبق اعلام باشگاه استقلال، تمرينات آماده سازي اين تيم براي حضور 
در فصل پيش روي رقابت هاي ليگ برتر از امروز آغاز مي شود. تمريناتي 

كه خيلي ها منتظرند ببينند چگونه و با چه روشي شروع مي شود. 
نكته قابل تأمل در خصوص اس��تقلال اين اس��ت كه علاقه مندان به 
فوتبال، به ويژه هواداران اين تيم با خاطري نگران اخبار منتش��ر شده 
از سوي باش��گاه را دنبال مي كنند، چراكه با وجود سروصداي فراوان 
و هياهويي كه از س��وي مديران باش��گاه در مورد وضعيت تيم به راه 
افتاده، هنوز نمي توان به درستي گفت كه كار آبي هاي تهران روي ريل 

افتاده است. 
  

با وجود سروصداي زياد در مورد س��اپينتو، سرمربي جديد استقلال 
هنوز مسئله چگونگي آمدن او به ايران و حضور در تمرينات استقلال 
مشخص نيست، هرچند كه باشگاه مدعي است ساپينتو يك روز بعد 
از آغاز تمرينات به ايران مي آيد تا همراه تيم به تركيه برود. انتشار اين 
اخبار در حالي اس��ت كه بسياري از پيشكس��وتان استقلال نسبت به 
بازگشت ساپينتو به استقلال خوش بين نيس��تند و نگران آينده تيم 
هستند. اين نگراني را مي توان در لابه لاي حرف هاي آنها به وضوح ديد. 
ضمن اينكه س��اپينتو هنوز پايش به ايران نرسيده خط و نشان هايي 
كشيده كه دست مديران استقلال را درپوست گردو گذاشته است، خط 
و نش��ان هايي مربوط به تمديد قرارداد بازيكنان يا انتخاب دروازه بان! 
استقلال در حالي از امروز قرار است كار خود را براي فصل آينده آغاز 
كند كه هنوز برخي بازيكنان اصلي تيم وضعيت مشخصي ندارند كه 
اين خود يك علامت سؤال بزرگ براي شروع تمرينات تيمي است كه 
فقط سروصدا به راه انداخته و اگر خوب دقت كنيد هيچ تفاوتي با فصل 

قبل نكرده است. 
  

استقلال در حال هدر دادن وقت است، درس��ت مانند فصل گذشته. 
مسئولان هلدينگ از جمله تاجرنيا، رئيس هيئت مديره هم صرفاً در 
فضاي مجازي به سر مي برند و نظري جويباري، مديرعامل باشگاه هم 
در سكوت محض خبري فقط تماش��اگر اخبار منتشر شده است. اين 
وسط شيدورف هم هست كه فعلًا با پولي كه از استقلال مي گيرد براي 
خودش در اروپا مي چرخد! اين وضعيت تيمي است كه فصل قبل ليگ را 
به بدترين شكل ممكن تمام كرد، اما يك قهرماني در جام حذفي باعث 
شد مسئولان باشگاه پش��ت همين قهرماني پنهان شوند و عملًا هيچ 

كاري براي استقلال انجام ندهند. 
در ميان تمام اين اخبار، مس��ئله وجود اختلاف بين اعضای هيئت 
مديره هم يك موضوع تازه است. مس��ئله اي كه ستار همداني به آن 
اشاره مي كند. پيشكسوت استقلال در گفت و گو با تسنيم مي گويد: 
»اعضاي هيئت مديره اين باشگاه همدل نيستند و اختلاف ها باعث 
مشكلات عديده اي شده است. فرصت خوبي براي مديران استقلال 
بود كه در نيم فصل انتخاب درس��تي كنند، ولي ب��ه دلايلي كه خبر 
دارم و نمي خواه��م بازگو كنم، اي��ن اتفاق نيفتاد. اف��راد در هيئت 
مديره همدل نيستند. شاكله باشگاه از هرم آن شكل مي گيرد، ولي 
در باش��گاه اس��تقلال چنين چيزي را نمي بينيم و اختلاف ها باعث 
مشكلات عديده شده است. آنها براي انتخاب افراد نيز دچار مشكل 
شده اند. آن چيزي كه بايد باب ميل هواداران باشد، نيست و استقلال 
خيلي عقب است. انتظار مي رفت نقل وانتقالات استقلال زودتر جمع 
شود و هواداران را دلگرم كنند. وقتي هيئت مديره جديد از نيم فصل 
دوم سال گذشته آمد، اين انتظار وجود داشت كه خيلي زودتر و در 
همان مقطع س��رمربي جديد خارجي را انتخاب كنند تا با ش��رايط 
استقلال و فوتبال ايران آشنا ش��ود و سپس براي فصل جديد تيم را 

ببندد، اما اين اتفاق نيفتاد.«
  

با اين شرايط بايد منتظر ماند و ديد سرنوشت استقلال با وجود اين همه 
حاشيه و اين همه ابهام به كجا خواهد رسيد. آيا آبي ها مي توانند فصل 
جديد را برخلاف فصل قبل خوب شروع كنند و به سلامت تمام كنند يا 
اينكه باز هم دچار چالش خواهند شد. چالشي كه مديران استقلال بايد 
متوجه باشند اين بار برخلاف سال قبل تبعات وحشتناكي براي آنها و 

استقلال خواهد داشت.

دنيا  حيدري
      گفت و گو


